
Zápis z  jednání Výkonného výboru OSH Semily dne 16. září 2010  
od 14.30 hod. v zasedací místnosti kanceláře OSH 

 

1. Přivítání 
2. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu. 
3. Zápis z minulého jednání VV OSH. 
4. Povodně 2010 v Libereckém kraji 
5. Kontrola čerpání rozpočtu  
6. Informace ze sjezdu SH ČMS 
7. Schválení navržených vyznamenání. 
8. Různé – školení velitelů a strojníků, info ze soutěží, VVH, vyúčtování grantů 
9. Závěr. 

  

 

Ad 1. Br. starosta přivítal přítomné členy VV OSH Semily, popřál zdraví bratřím, kteří se 

potýkali se zdravotními problémy a přivítal vzácného hosta. Tím byl Ing. Kovalský, ředitel 

HZS, ÚO Semily. 

 

Ad 2. Zapisovatel jednání br. Jiřička, Ověřovatelé: br. Bachtík a Medek 
 

Ad.3 -Zápis z min. jednání přečetl br. Jiřička. 

Br. starosta k tomu upřesnil, že byl zaslán dopis VPO s žádostí o vysvětlení, proč nejsou 

vypláceny provize za prodej hasičského materiálu. Zatím bez odezvy. 

 

Ad. 4 – Povodně 2010 v Libereckém kraji – ing. Kovalský 

Pan ředitel informoval o povodňové situaci v okrese Semily v srpnu 2010. Zde to nebylo tak 

vážné, zasaženou oblastí byl horní tok Jizery, ale bez vážnějších škod. Zasaženo bylo 

především Frýdlantsko a Chrastavsko na území Libereckého kraje. Zasahovaly nejprve odřady 

HZS ze stanic Turnov a Semily, 8.8.2010 pak bylo povoláno 23 JSDHO z okresu Semily. Byl 

vyhlášen zvláštní stupeň poplachu, vysílání k zásahu prováděl KOPIS  prostřednictvím OPIS 

Semily. Operační v Semilech pak jen evidovalo vyslané jednotky a jejich návraty. Zasahovalo 

se ve čtyřech sektorech. Práce v místech řídily krizové štáby. Zprávy o zásahu kompletuje 

KOPIS. Proběhlo mapování škod vzniklých při povodních na vybavení JSDHO, zatím se však 

neví, zda a kde se najdou prostředky na jejich úhradu. Náklady na zásahy mimo katastr 

zřizující obce by měly být uhrazeny z neinvestiční dotace. termín na podání žádosti byl 

posunut na 24.9.2010. 



Pan ředitel dále diskutoval s přítomnými o dodržování poplachových plánů a o školení členů 

JPO. 

 

Ad.5. – Čerpání rozpočtu – br. Mlejnek 

Rozpočet je plněn i čerpán průběžně, přesto se objevuje několik oblastí k diskusi. Pozitivem 

je úhrada příspěvků kolektivních členů (obcí). Negativem pak trvající výpadek proplácených 

provizí od VPO, snížení úroků z bankovního účtu u Poštovní spořitelny a propad příjmů 

z prodeje dalšího materiálu (poháry atp.). Proto se dá očekávat výsledek hospodaření 

koncem roku nikoli v přebytku, ale spíše vyrovnaný.  

Pro tento hospodářský výsledek br. Mlejnek navrhuje VV OSH přijmout následující opatření: 

OSH neuskuteční školení vedoucích mládeže před ZHV při soustředění v Ostružně. 

V souvislosti s dofinancováním ZHV a okresního poháru náklady nepřesáhnou 60.000,- Kč.  

Schváleno VV OSH jednohlasně.   

Dále by k tomu mělo dopomoci zřízení lépe úročeného termínovaného vkladu, na nějž byly 

převedeny nevyužívané prostředky, a opětovný tlak na VPO na proplácení provizí. 

Protože je v roce 2011 velice reálný značný propad v příjmu dotací, je třeba se tímto už nyní 

zabývat.  Br. Mlejnek proto navrhuje VV OSH následující kroky: 

1. Navrhnout Shromáždění delegátů SDH okresu Semily v lednu 2011 zrušení vratky 5,- 
Kč na člena zpět do okrsků při včasném uhrazení odvodů  v roce 2011. 

2. Navrhnout Shromáždění delegátů SDH okresu Semily v lednu 2011 zvýšení odvodu 
z členských příspěvků ze sboru na OSH o 10,- Kč na člena bez rozdílu věku v roce 2012 
a zároveň znovuzavedení vratky 5,- Kč na člena zpět do okrsků při včasném uhrazení 
odvodů v roce 2012 .Br. Krafek k tomu vznesl protinávrh na zvýšení odvodů za děti 

v roce 2012 ve výši pouze 5,- Kč. Protinávrh nebyl schválen. 
3. Zavést  marži 5% k prodávanému hasičskému zboží /vyznamenání, diplomy, / 

v kanceláři OSH (dnes se nic nepřipočítává). 
4. Zpoplatnit vydání členského průkazu částkou 10,- Kč. (Dnes se účtuje 5,- Kč, což stačí 

pouze na úhradu plastového pouzdra, průkaz dosud dotuje OSH). 
O přednesených návrzích hlasováno. Návrh č. 1 schválen jednohlasně. Návrh č. 2 – proti br. 

Krafek(odůvodnění viz. výše), ostatní pro. Návrhy č. 3 a 4 schváleny jednohlasně. 

 

 Ad.6. – Informace ze sjezdu SH ČMS – br. Miksánek 

IV. sjezdu SH ČMS se v Ostravě začátkem července zúčastnila delegace OSH. Dopravu zajistil 

SDH Čistá u Horek. Úroveň jednání i zázemí byla všemi delegáty z našeho okresu velice 

pozitivně hodnocena. Br. starosta seznámil přítomné se složením ústředního vedení 

sdružení. Velké naděje jsou vkládány do J. Salivara, který zároveň působí jako náměstek 



ministra vnitra a do žen ve VV, které budou mít na starosti mládež (ses.Homolková – 

Němečková) a ekonomiku(ses. Střítezská). Jinak nic závažného na sjezdu probíráno nebylo. 

 

Ad.7 – Vyznamenání – 
   VV OSH neschvaloval žádné návrhy na vyznamenání a ocenění, protože žádné nebylo 

k projednání předloženo. Nedořešena je Medaile za záchranu života pro br. Mráze – starosta 

dostal za úkol prověřit stav. 

 

 

Ad.8. – Různé, diskuse 

Velitelský den na podzim 2010 HZS organizován nebude. 
Cyklické školení pro velitele a strojníky z JPO II. a III. proběhne 22.10.2010 v Turnově 
(velitelé na stanici HZS, strojníci v HZ Daliměřice). 
23.9.2010 proběhne školení v Lbc na práci s programem evidence členské základny SH ČMS. 
Br. Mlejnek se zúčastní a může vzít i tři zájemce autem  s sebou. 
Proběhla vnitřní kontrola dokumentů SDH. V kanceláři OSH nejsou aktuální dokumenty od 
mnoha sborů. Starostové proto dostali za úkol urgovat zaslání materiálů z dotyčných sborů na 
OSH. 
Br. Lukešem byl vznesen dotaz na ocenění (symbolické) pro členy sborů, kteří zasahovali při 
povodních. Jde spíše o formu, zda bude nějaká univerzální /jako např. v roce 1997/ nebo zda 
to bude na sborech a obcích jako v roce 2002.  Br. starosta s br. Štěpánkem toto prověří a 
podají info členům VV OSH do 20.10.2010. Pokud by věc nebyla řešena centrálně nebo 
z úrovně kraje, bude věc řešit OSH. 
Br. Krafek informoval o úspěších reprezentantů z Poniklé na národním kole Plamenu a 
dorostu. V dětech získala Poniklá 2. místo, dorostenky obsadily 3. místo. V jednotlivcích si 
také dobře vedli Pepa Mládek z JBC a Šárka Jiroušová z Poniklé.    O víkendu se koná 
republikové kolo požárního sportu. jedou ženy z Poniklé.    Br. Krafek vyjádřil poděkování za 
podporu reprezentace OSH Semily.  
O Okresním poháru informoval br. Medlík. Pohár skončil ve Škodějově. O konečném 
umístění rozhodovalo posledních pět útoků poslední soutěže, takže drama až do konce! Do 
20.9.2010 mají účastníci zaslat připomínky k hodnocení. Celkově pohár hodnocen pozitivně, 
byla i spokojenost s cenami.  
Br. starosta apeloval na včasné vyúčtování grantů LK. 
Připomněl dále blížící se období konání výročních valných hromad. Apeloval na vzájemné 
navštěvování ve sborech, ale také na delegování zástupců okrsku na VVH a ocenění aktivních 
členů. 
Probírala se také otázka tradičního zasedání VV OSH spolu se zasloužilými hasiči. Setkání 
proběhne v pátek 19.11.2010 od 15:00 hodin v sokolovně v Košťálově. Okrsky mají delegáty 
nahlásit nejpozději do 30.10.2010 do kanceláře OSH. 
Rada velitelů se sejde 22.9.2010, revizní rada se sejde 7.10.2010. 
Podzimní kolo hry Plamen – ZHV se uskuteční 9.10.2010 v Horních Štěpanicích 
 

Ad 9 - Závěr jednání v 16:45 hodin 


